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ŠŤASTNÝ NOVÝ ROK 2025

Vážení spoluobčané,

dovolte, abych zahájil tento příspěvek 
trochu netradičně. První dny nového roku 
totiž přinášejí ohlédnutí za uplynulým ča-
sem a nutí nás hodnotit, jaký ten starý rok 
vlastně byl? Osobně považuji za velmi uži-
tečné se čas od času zastavit a zamyslet se 
nad tím, co se podařilo a co méně.  Mnohdy 
jsme netrpěliví a  nespokojeni s  tím, jak se 
věci vyvíjejí, chtěli bychom výsledky vidět co 
nejdříve nebo raději hned.

Když se tak ohlédnu zpět, vidím, že uply-
nulý rok byl v naší obci bohatý na nejrůzněj-
ší kulturní, sportovní, společenské a  pra-
covní aktivity. Chtěl bych velmi poděkovat 
všem členům komisí rady obce, kteří se sta-
rají o tuto bohatou náplň života v oblastech, 
které jsem vyjmenoval. Nezaháleli jsme ani 
v opravách a investicích do obecního majet-
ku. Intenzivně jsme připravovali nejrůznější 
projekty, které chceme realizovat v  tomto 
a  příštích letech. Osobně jsem velmi rád, 
že se podařila výstavba chodníku od sokol-
ského hřiště podél restaurace Oráč k Penny 
Marketu, protože to zvýší bezpečnost chod-
ců a hlavně dětí. Děkuji všem řidičům i ob-
čanům za trpělivost při omezení provozu při 
výstavbě. Ať už tohle bilancování dopadne 
jakkoliv, tak před námi je nový rok, kdy do-
stáváme šanci změnit věci k lepšímu. Nové 
výzvy nás nutí hledat jiné možnosti, jak po-
sunout naši obec dopředu. Hodnocení, jak 
se žije v Dobré, ovšem vystavujete Vy, vážení 
spoluobčané. Budeme rádi, když nám dáte 
vědět, co se vám nelíbí nebo co vám vadí. 

Vážíme si vašeho zapojení do akce partici-
pativního rozpočtu. Vážíme si všech podně-
tů a poctivě se snažíme je řešit. Samozřejmě 
nejde vždy vše hned nebo lehce. Důležité je 
mít dobrou vůli a hledat řešení pro všechny.

Pevně doufám, že už brzy dokončíme, 
společně s magistrátem města Frýdku-Míst-
ku, schvalování změny č. 1 územního plánu 
obce. Abychom mohli realizovat co nejvíce 
připravovaných investic, potřebujeme po-
sílit výdajovou část rozpočtu v  této oblasti 
a  jsem proto rád, že zastupitelé v  prosinci 
schválili záměr předložení nabídky úvěru ve 
výši 25 milionů korun. Již dnes máme při-
pravené projekty, např. rekonstrukci kuchy-
ně MŠ, výstavbu parkoviště na sokolském 
hřišti nebo komplexní revitalizaci objektu 
šaten v  areálu na Spartě. Plánů je mnoho 
a  musíme poctivě zvážit jejich potřebnost 
pro naši obec. Rád bych v  této souvislos-
ti poděkoval všem, kdo se na proměnách 
naší obce podílejí. Jsou to místostarosto-
vé, zaměstnanci obecního úřadu, technici, 
projektanti, stavební firmy a  samozřejmě 
vy, občané, kteří se zapojujete do veřejného 
a společenského života.

Vážení přátelé, před námi je další rok 
plný zajímavých příležitostí. Věřím, že bu-
deme společně pokračovat v  budování ko-
munity, která drží při sobě. Nezapomínej-
me, že každý z nás je její důležitou součástí. 
Přeji Vám všem, aby byl nový rok naplněn 
rodinnými i  pracovními úspěchy, klidem, 
vzájemným porozuměním a radostí.

Ing. Jiří Carbol, starosta obce
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Zimní údržba komunikací
Chtěl bych Vás poprosit o  omezení 

parkování Vašich vozidel na obecních 
komunikacích. Zaparkovaná auta často 
komplikují a  někdy dokonce znemož-
ňují provedení zimní údržby, obzvláště 
v  uších uličkách naší obce. Náš doda-
vatel vykonávající údržbu komunikace 
a  též obec samotná se svojí technikou 
nechce riskovat poškození vašich vozi-
del. Tím, že vozidlo zaparkujete na ji-
ném vhodném místě, například na svém 

pozemku v zahradě, předejde zbytečným 
a  mnohdy nepříjemným kompilacím, 
které neprovedení zimní údržby ve Vaší 
ulici, případně zahrnutí vozidla odklí-
zeným sněhem, může přinést. Předem 
moc děkuji Všem našim uvědomělým 
občanům – majitelům vozidel, kteří svá 
vozidla parkují jinde než na obecních 
komunikacích.

Pavel Peterek
1. místostarosta

Návrhy pro participativní rozpočet 2026
S  novým rokem se nám přiblížil i  ter-

mín pro podávání návrhů pro participa-
tivní rozpočet na rok 2026. Zastupitelstvo 
obce schválilo na svém jednání dne 16. 12. 
2024 „Zásady participativního rozpočtu 
obce Dobrá“, kterými se tento proces řídí. 
Participativní rozpočtování je postup, kdy 
občané mohou vstoupit do rozpočtového 
procesu a  ovlivnit tak, na co budou vyna-
loženy veřejné finance. Občané tak mohou 
rozhodovat o části peněz z obecního rozpoč-
tu společně se svými volenými zastupiteli. 
Jednotlivé návrhy musí splňovat náležitosti 
dle zásad participativního rozpočtu, z  nich 
nejdůležitější je finanční limit, který činí 1 
mil. Kč bez DPH.

Termín pro přijímání návrhů je od 1. 
2. 2025 do 31. 3. 2025.

Následně budou tyto návrhy formálně 
zkontrolovány a  vyhodnoceny, zda splňují 
veškeré náležitosti. Poté budou úspěšné ná-
vrhy představeny veřejnosti a následně pro-
běhne hlasování občanů, které určí vítězný 
projekt(y) a  pořadí ostatních. Realizovat 
bude možno maximálně tři návrhy dle pořa-
dí z hlasování, a pouze tehdy, když v součtu 
opět nepřesáhnou 1 mil. Kč bez DPH.

Veškeré podrobnosti, zásady a potřebné 
přílohy jsou k dispozici:

https://www.dobra.cz/obecni-urad/do-
kumenty-ke-stazeni/participativni-rozpo-
cet/

Pavel Peterek, místostarosta
Marcela Kolková, vedoucí finančního odboru
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ROK 2024 JE ZA NÁMI
Vždy, když vstupujeme do nového roku, 

máme pocit, že ten uplynulý byl nějaký krát-
ký. Dovolte mi připomenout, co všechno se 
u nás v Dobré za ten rok událo, a věřím, že 
vás to přesvědčí o  tom, že byl dostatečně 
dlouhý. Tolik akcí, které pro nás obec, komi-
se rady obce, spolky a sdružení i naše školy 
připravili, je neuvěřitelné.

 Rodiny, které mají své děti ve školce či 
škole, mají přehled o  tom, kolik mimoškol-
ních akcí obě zařízení organizují, a  to nad 
rámec výuky a povinností.

Pak tu máme komise rady obce. Celkem 
čtyři komise připravují pro veřejnost různé 
akce. Komise pro kulturu a  školství, komi-
se pro sport a volný čas, komise pro rodinu 
a  občanské záležitosti a  komise pro životní 
prostředí.

Každá komise má předsedu a členy, kte-
ří se podílejí na jejích aktivitách. Je to práce 
dobrovolná, vykonávaná s  láskou. Jen ti, 
kteří v komisích působí nebo působili, vědí, 
kolik práce je za každou kulturní, společen-
skou či sportovní událostí. Děkuji všem, kteří 
se aktivně zapojují do práce komisí, díky nim 
je život v naší obci tak pestrý. Najdou se mezi 
našimi občany i škarohlídi, kteří tvrdí, že se 
u  nás nic neděje, že není kam zajít. Pevně 
věřím, že po přečtení tohoto článku změní 
názor.

Komise pro kulturu a  školství zajišťuje 
návštěvy ostravských divadel, divadel pro 
děti, organizuje spolu s vedením obce obec-
ní ples, připravuje přednášky, jarní jarmark, 
Den matek, dětský den, letní kina, výstavu 
obrazů, rozsvícení vánočního stromu. Po 
dlouhých letech jsme mohli v  létě navštívit 

letní taneční zábavu na školním hřišti. I když 
účast nebyla právě veliká, věříme, že zkuše-
nosti z  loňska posunou komisi pro kulturu 
a školství dál a letos to bude „jiné kafe“. Dě-
kuji všem členům komise pro kulturu a škol-
ství za to, že se starají o kulturní a společen-
ský život našich občanů, že věnují svůj volný 
čas přípravě akcí a vždy vítají občany s úsmě-
vem na tváři a otevřenou náručí.

Komise pro sport a volný čas vloni zorga-
nizovala celkem 19 sportovních akcí. Pokud 
to vztáhneme k počtu kalendářních měsíců, 
máme 1,5 sportovní zábavy na měsíc. Mů-
žeme jmenovat například badmintonový 
turnaj, turnaj v  nohejbale, volejbale, plážo-
vém fotbale, plážovém volejbale, turistické 
výšlapy, cyklistické výlety, pálení čarodějnic, 
běžecký závod Doberská pětka, drakiádu. 
Velmi oblíbené je fotbalové utkání „svobod-
ní-ženatí“, které se netradičně odehrává na 
„Mechuli“. Všude můžete najít své známé 
a kamarády. Pro sportovce je nabídka oprav-
du pestrá. Děkuji našim sportovním nadšen-
cům za jejich práci a píli, kterou darují obci 
a  jejím občanům. Díky nim můžete získat 
krásné zážitky ať už na hřišti, v  tělocvičně, 
nebo v přírodě.

Komise pro rodinu a občanské záležitosti 
je aktivní po celý rok. Z jejich činnosti bych 
ráda připomněla burzy s dětským oblečením, 
hračkami a  sportovními potřebami, které 
jsou u mladých rodin velice oblíbené a veřej-
ností hojně navštěvované. Komise zajišťuje 
sběr nadbytečného textilu a  domácích po-
třeb pro charitativní organizace, organizují 
tematická tvoření, ať už velikonoční, nebo 
adventní. Snaží se pomáhat společku ma-
minek, seniorům a  zahrádkářům s  organi-
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zováním jejich aktivit. Na začátku podzimu 
pravidelně připravují pro děti velice oblíbený 
pohádkový les. Spolu se zástupcem vedení 
obce navštěvují členové této „sociální“ ko-
mise občany, kteří dosáhli věku 80, 85, 90 
a  více let. Jsou to příjemná setkání různých 
generací. Každoročně pořádá komise setká-
ní občanů, kteří slaví v  daném roce 70 a  75 
let. Setkání probíhá v sále školy, kde vedení 
obce popřeje oslavencům, předá jim drobnou 
pozornost, pan kronikář promítne filmové 
záběry připomínající staré časy naší vesnice 
a popovídá o historii, která je seniorům velice 
blízká. Pan Vojkovský umí odpovědět snad na 
všechny otázky, které k němu směřují. Děkuji 
i členům této komise za jejich práci, empatii 
a  vždy připravenou pomocnou ruku pro ty, 
kteří pomoc potřebují.

Poslední komisí, která se aktivně zapo-
juje do života obce, je komise pro životní 
prostředí.     V dnešní době je velice důležité 
chránit přírodu a naše životní prostředí, aby 
nejen my, ale i  naše děti prožily svůj život 
v  čistém prostředí. „Zelená“ komise vzala 
na sebe v  loňském roce těžký úkol. Zapojila 
se veškerými silami do prací v  Dobrosadu. 
Díky participativnímu rozpočtu byly z obec-
ní pokladny vyčleněny finance na obnovu 
obecního sadu, který naši tři občané, kteří 
projekt zpracovali a  předložili vedení obce, 
pojmenovali Dobrosad. Celkem se uskuteč-
nily čtyři veřejné brigády, z nichž jedna byla 
podpořena zaměstnanci společnosti Hyundai 
Motor Manufacturing Czech v rámci grantu 
Hyundai společně. V  sadu pracovali nejen 
dospělí, rodiče a prarodiče, ale také děti. Vždy 
tam byla milá osůbka, která se dětem věnova-
la, když už byly upracované a unavené. Mimo 
tyto brigády bylo uděláno mnoho další práce, 
kterou my až tak nevidíme, ale odborníci se 
činili a s  jejich pomocí dnes vypadá sad tak, 

jak ho můžete vidět při jeho návštěvě. Komise 
pro životní prostředí má ale i jiné aktivity. Po-
řádá přednášky o přírodě v terénu, které jsou 
velice zajímavé, ale bohužel málo navštěvo-
vané. Dále organizují přednášky například 
o ovocnářství a odpadech. Jejich velkou akcí 
jsou již tradiční ekodny, které se u veřejnosti 
zapsaly jako dobrá práce! Chci všem aktiv-
ním členům této komise poděkovat za jejich 
přístup k práci, čas a úsilí při organizaci akcí. 
Zvlášť chci vyzvednout práci na Dobrosadu 
a poděkovat i široké veřejnosti, která se bri-
gád účastnila a pomohla dobré věci.

A nyní Vám připomenu některé ze spolků 
a sdružení, které v obci Dobrá pracují a po-
dílejí se na životě vesnice. Jsou to Skauti, 
judisté, senioři, hasiči, fotbalisté, šachisté, 
stolní tenisté, zahrádkáři, včelaři, modeláři, 
společek maminek, hráči šprtce, myslivci, 
chrámový sbor, schola, scholička. Také míst-
ní knihovna pořádá pro děti a veřejnost různé 
zájmové programy. Určitě jsem na někoho 
zapomněla, za což se omlouvám. Všem Vám 
za Vaši práci srdečně děkuji. V  příštím čísle 
Vám připomenu činnost vyjmenovaných sub-
jektů na poli společenského života v obci.

Kdybych chtěla vyjmenovat všechny 
akce, které se v  Dobré konají, zahltila bych 
tyto Doberské listy. Snad jsem Vás přesvěd-
čila, že Dobrá „žije“. Že ten uplynulý rok byl 
opravdu dlouhý a naplněný spoustou aktivit 
a zážitků. Každý z nás si může vybrat z pestré 
nabídky využití volného času.

Život našich obyvatel může být velice bo-
hatý, když nabídku, kterou mají, vezmou za 
své a zúčastní se akcí, které jsou jejich srdci 
nejbližší. Nabídka je široká. Stačí jen vzít 
děti, babičku, dědečka a vyrazit za zážitky.

Ing. Ludmila Baranová
Místostarostka obce



1/2025

- 7 -

Předání dárků našim seniorům  
v pobytových zařízeních

V prosinci jsme připravili vánoční dárky 
pro seniory, kteří již tráví svůj čas v pobyto-
vých zařízeních, a navštívili jsme je. Celkem 
11 seniorů bydlí v sedmi zařízeních v našem 
okolí. Navštívili jsme zařízení ve Frýdku-
-Místku, ve Frýdlantě nad Ostravicí, ve Svia-
dnově, v  Komorní Lhotce, v  Raškovicích, 
v Karviné a v Českém Těšíně. Všude jsme se 
setkali s  milým přístupem, empatií, příjem-
ným prostředím a s úsměvy na tvářích jak se-
niorů, tak personálu. Každému jsme předali 
praktické dárky, něco na zub a drobnost pro 
radost. Není snadné naplnit dárkovou tašku, 
když v tak vysokém věku seniory často trápí 

různé nemoci, musí dodržovat diety a nejsou 
pro ně už všechny dobroty vhodné. Někteří 
se zajímali o novinky u nás v obci, ptali se na 
sousedy, na blízké, na to, co je nového. Po-
povídali jsme si s nimi, zavzpomínali a louči-
li jsme se s přáním krásných Vánoc a všeho 
dobrého v novém roce.

Život má svá období a  stáří patří k  těm 
smutnějším. Jsem ráda, že jsme mohli našim 
dědečkům a  babičkám zpříjemnit pár chvil 
a vykouzlit na jejich tváři milý úsměv.

Ing. Ludmila Baranová
Místostarostka obce

Mateřská škola nás dojala
V úterý 17. prosince vystoupila Mateřská 

škola v Dobré se svým vánočním koncertem            
v kostele Svatého Jiří. Přišla spousta občanů, 
kteří nemají k víře vztah, a  tak před zaháje-
ním bylo v  kostele, „jako v  židovské škole“. 
Takový hluk stěny kostela v  Dobré asi ještě 
nezažily. Zkušení vědí, že v chrámu se chová-
me tiše, abychom ostatní nerušili při rozjímá-
ní, přemýšlení, při nasávání atmosféry, které 
kostelní prostory vytvářejí. I spousta nevěří-
cích občanů navštěvuje církevní stavby, aby 
si spořádali myšlenky, aby popřemýšleli nad 
svými problémy, aby zklidnili mysl a nechali 
do své duše vstoupit klid. Tak třeba příště už 
bude každý jen špitat a šeptat. Při úvodních 
slovech pana faráře Kozáka celý kostel utichl 
a čekal, co bude následovat.

A pak to přišlo – průvod malých zpěváč-
ků a zpěvaček prošel uličkou kostela za zvuku 

první písně. Děti nesly lucerničky, kostel se 
ponořil do přítmí a atmosféra byla plná oče-
kávání. Bylo to úchvatné.

Velkým překvapením bylo, že kromě dětí 
zpívaly také paní učitelky, paní hospodářka 
a  dokonce i  paní ředitelka. Hudební dopro-
vod zajistila paní učitelka na mateřské dovo-
lené a její výkon doplnil manžel paní ředitelky 
nádhernou hrou na violoncello. Že se nejed-
nalo jen tak o nějaké hudební vystoupení po-
chopili všichni přítomní, jakmile se před vy-
stupující postavila paní dirigentka – paní uči-
telka – která celé pásmo profesionálně vedla.

Součástí programu bylo milé průvodní 
slovo paní ředitelky Maďové, která připo-
mněla vánoční příběh a  umocnila celkovou 
atmosféru. Děti uměly všechny texty napros-
to s  přehledem, zpívaly jako andílkové, nad 
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DĚKUJI A PŘEJI
Dovolte mi, abych touto cestou po-

děkovala všem zaměstnancům obecního 
úřadu za jejich celoroční práci. Děkuji 
za jejich empatii, vstřícnost a odhodlaný 
přístup k  řešení problémů,   se kterými 
se setkávají. Za jejich vlídné slovo, které 
mají pro každého z nás.

Děkuji také všem občanům, kteří na 
obecní úřad přišli a  poděkovali – třeba 
i za maličkost. Štěstí se skládá ze střípků 
drobností a Vaše díky jsou jedním z nich. 
Velmi si vážím i  poděkování, která jste 
adresovali komukoli prostřednictvím Do-
berských listů. Každý, kdo pracuje pro lidi 
a dělá svou práci dobře, si poděkování za-
slouží. Poděkování nás posouvá dopředu, 
dává nám najevo, že děláme dobrou věc.

Děkuji i  těm, kteří na obecní úřad 
přišli s  nespokojeností či kritikou. I  tato 

sdělení nám pomáhají řešit situace, které 
život přináší. Ne vždy víme o všech pro-
blémech, které vás trápí, ale jsme tu pro-
to, abychom vám naslouchali a  hledali 
řešení.

Přeji Vám, občanům obce Dobrá, 
aby tento rok přinesl všem jen pohodu, 
štěstí, pevné zdraví Vám i  všem Vašim 
blízkým, žádné starosti, jenom radosti. 
Žádné katastrofy ať Vás nepotkají, ať 
máte práci a ať ji máte rádi, ať jste v pra-
covním kolektivu spokojeni. Vaše rodin-
né zázemí ať je pevné, spolehlivé a plné 
lásky, pokory a porozumění. Ať jsou vaše 
domovy naplněny radostí a  vzájemnou 
úctou.

Ing. Ludmila Baranová
Místostarostka obce

nimi stály zpěvačky jako jejich strážní andělé 
a  všechno spolu vytvořilo úžasnou vánoční 
atmosféru, která naplnila celý kostel. A to do-
slova. Koncert přilákal tolik lidí, že nezůstalo 
jediné volné místo – někteří návštěvníci mu-
seli dokonce stát.

Já osobně jsem byla na konci vystoupení 
tak dojatá, že jsem měla problém všem podě-
kovat a vyzdvihnout práci účinkujících. Když 
jsem přelétla pohledem plné kostelní lavice, 
spatřila jsem nejedny lesklé oči a kapesníky, 
které otíraly ukápnuté slzy dojetí. Nebyla 
jsem jediná, koho představení dojalo.

Tento koncert přinesl pokoj a radost nám 
všem.

Ještě jednou Vám děkuji. Vám, kteří jste 
naplnili naše srdce Vánocemi. Byl to krásně 
strávený podvečer v předvánočním čase.

Děkuji také všem, kteří přispěli do ka-
sičky na opravu střechy věže našeho kostela 
Svatého Jiří.

Pevně věřím, že jsme započali novou tra-
dici naší vesnice – vánoční koncert mateřské 
školy v  našem chrámu. Děkuji  panu faráři 
Markovi Kozákovi za vstřícnost a spolupráci, 
díky níž mohl tento koncert proběhnout, a už 
se těším na další společné projekty.

Ing. Ludmila Baranová
Místostarostka obce
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Informace k místním poplatkům pro rok 2025

I. Místní poplatek ze psů

Obecně závazná vyhláška obce Dobrá 
o místním poplatku ze psů č. 2/2023, ze dne 
11. 12. 2023.

Poplatek ze psů – sazba poplatku činí 
ročně 200 Kč. Za každého dalšího psa se 
sazba zvyšuje o 50 % sazby - tzn. za každého 
dalšího psa téhož majitele 300,- Kč

Poplatek ze psů se platí ze psů starších 
3 měsíců. 

Poplatek je možno uhradit během ledna, 
února až do konce března 2025.

Platbu možno provést hotově do poklad-
ny OÚ Dobrá, dveře č. 17 nebo převodem 
na účet číslo: 168 197 5309/0800, VS: 
1341 + čp.

POPLATEK  JE  SPLATNÝ  DO  31. 3. 
2025  

Ohlašovací povinnost vzniku a zániku 
poplatkové povinnosti majitelů psů

Držitel psa je povinen ohlásit správci 
poplatku vznik své poplatkové povinnosti 
do 30 dnů ode dne, kdy se pes stal starším 
tří měsíců, nebo ode dne, kdy nabyl psa star-
šího tří měsíců. 

Ve lhůtě 30 dnů je povinen ohlásit také 
zánik své poplatkové povinnosti (např. 
úhyn psa, jeho ztrátu, darování nebo pro-
dej).

Formuláře k  přihlášení psa a  změnu - 
odhlášení psa na webových stránkách obce 
najdete v záložce - Místní poplatky.

II. Místní poplatek za obecní systém 
odpadového hospodářství

Obecně závazná vyhláška o místním 
poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství č. 1/2023, 
ze dne 11. 12. 2023

Poplatek za odpady pro fyzickou osobu přihlá-
šenou v obci – sazba poplatku je 650,- Kč.

Děti od 11 - 15 let včetně – ve výši 50 % sazby.

Osvobozeni od poplatku jsou:

- děti do věku 10 let včetně

- občané obce Dobrá starší 80 let včetně.                               

Poplatek za odpady z vlastnictví nemovi-
té věci zahrnující byt, rodinný dům nebo 
stavbu pro rodinnou rekreaci, ve které 
není přihlášena žádná fyzická osoba a která 
je umístěna na území obce činí 650,- Kč.

Formuláře k přihlášení k poplatku za od-
pady naleznete na webových stránkách obce 
v záložce – Místní poplatky.

Poplatek je možno uhradit během ledna, 
února, …až do konce září 2025.

Platbu možno provést hotově do poklad-
ny OÚ Dobrá, dveře č. 17 nebo převodem 
na účet číslo: 168 197 5309/0800, VS: 
1337 + čp.

- do poznámky uvádějte, za koho od-
pady platíte – vypište jednotlivé osoby.

POPLATEK  JE  SPLATNÝ  DO  30. 9. 
2025
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Informace k osvobození a úlevám od po-
platku za odpady

Co je nutno udělat?  

Podat písemnou žádost a  doložit příslušné 
dokumenty.

Do kdy musím podat písemnou žádost a do-
ložit příslušné dokumenty?

Do 30 dnů od skutečnosti zakládající nárok 
na osvobození a úlevu.

Kde vezmu žádost?

Žádost si můžete vyzvednout na Obecním 
úřadě Dobrá, kancelář č. 17, nebo v záložce 
– Místní poplatky.

Kdo písemnou žádost nepodává

1.  zákonní zástupci dětí do věku 10 let včet-
ně

2.  zákonní zástupci dětí od 11-15 let včetně

3.  občané obce Dobrá starší 80 let včetně

4.  vlastník stavby určené k  individuální re-
kreaci nebo vlastník rodinného domu, ve 
kterém není hlášena k  trvalému pobytu 
žádná fyzická osoba, a  to v  případě, že 
vlastník nebo alespoň jeden ze spolu-
vlastníků má v obci trvalý pobyt.

Kdo písemnou žádost podává do 30 dnů, po-
kud chce uplatnit úlevu nebo osvobození 

1.  studenti, kteří studují a  jsou ubytování 
mimo své trvalé bydliště, alespoň 6 mě-
síců v roce, maximálně do věku 26 let. 

2.  všichni ostatní, kteří spadají do skupin 
v  této Obecně závazné vyhlášce čl. 6 
Osvobození a  úlevy(vyjímaje těch, kteří 

jsou uvedeni v odstavci – Kdo písemnou 
žádost nepodává)

3. poplatníci, kteří jsou přihlášeni v  obci 
a  kteří jsou poplatníky poplatku za od-
kládání komunálního odpadu z nemovité 
věci v jiné obci a mají v této jiné obci byd-
liště.

Žádost o  poskytnutí osvobození či úlevy si 
můžete vyzvednout na Obecním úřadě Dob-
rá, kancelář č. 17, kde Vám budou i zodpo-
vězeny dotazy, jak si úlevu, či osvobození 
vyřídit, a hlavně kdy, což je nejdůležitější.

Také jsou tyto žádosti na webových strán-
kách obce v záložce Místní poplatky.

III. Místní poplatek ze vstupného

Obecně závazná vyhláška obce Dobrá 
o místním poplatku ze vstupného č. 3/2023, 
ze dne 11. 12. 2023

Poplatek ze vstupného – sazba poplat-
ku činí 20 % z vybraného vstupného na:

kulturní akci, sportovní akci, prodejní nebo 
reklamní akci.

Poplatník (fyzická nebo právnická osoba), 
která akci pořádá je povinna nejpozději 5 
dnů před konáním akce ohlásit (vyplnit 
formulář) správci poplatku (dveře č. 17) 
druh akce, datum a  hodinu jejího konání, 
výši vstupného.

POPLATEK  JE  SPLATNÝ  DO 15 DNŮ  
ode dne skončení akce

Formuláře k  ohlášení akce naleznete na 
webových stránkách obce v záložce  – Míst-
ní poplatky.
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IV. Místní poplatek za užívání 
veřejného prostranství

Obecně závazná vyhláška obce Dobrá 
o  místním poplatku za užívání veřejného 
prostranství č. 4/2023, ze dne 11. 12. 2023

Poplatek za užívání veřejného prostranství 

- se platí za zvláštní užívání veřejného pro-
stranství, kterým se rozumí provádění vý-
kopových prací, umístění dočasných staveb 
a  zařízení sloužících pro poskytování pro-
deje a  služeb, pro umístění staveních nebo 
reklamních zařízení, zařízení cirkusů, luna-
parků a jiných obdobných atrakcí, umístění 
skládek, vyhrazení trvalého parkovacího 
místa a užívání tohoto prostranství pro kul-
turní, sportovní a reklamní akce nebo potře-
by tvorby filmových a televizních děl. 

Poplatník místního poplatku (fyzická nebo 
právnická osoba), která užívá veřejné pro-

stranství způsobem výše uvedeným. V  pří-
padě vzniku platební povinnosti v důsledku 
realizace stavebních prací je poplatníkem 
vždy investor.

Ohlášení provede poplatník (vyplní formu-
lář) správci poplatku (dveře č. 17) nejpoz-
ději 5 dní před zahájením užívání veřejné-
ho prostranství – není-li to možné, je povi-
nen podat nejpozději v den zahájení užívání 
veřejného prostranství. 

Poplatek se platí od prvého dne užívání ve-
řejného prostranství, až do dne, kdy toto 
užívání skončilo.

Výši tohoto poplatku určuje čl. 5 Obecně zá-
vazné vyhlášky o místním poplatku za uží-
vání veřejného prostranství. 

Místa veřejného prostranství jsou uvedená 
v Příloze č. 1, která je nedílnou součástí této 
vyhlášky.

Termíny uzávěrek Doberských listů na rok 2025
Pondělí 

3. 2., 3. 3., 7. 4., 5. 5., 2. 6., 7. 7., 4. 8., 1. 9., 6. 10., 3. 11., 1. 12. 2025
příspěvky v tyto termíny je možné zasílat pouze do 12 hodin.

Právní poradna 
pro občany obce Dobrá bude v roce 2025 probíhat každou první středu  

v měsíci v době od 16 – 17 hodin v budově Obecního úřadu Dobrá, 1. poschodí. 
Termíny: 5. 2., 5. 3., 2. 4., 7. 5., 4. 6., 2. 7., 6. 8., 3. 9., 1. 10., 5. 11., 3. 12. 2025.
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Podzim u mladých hasičů:  
Plno her, zážitků a úspěchů

Podzim 2024 byl v našem kroužku mla-
dých hasičů opravdu nabitý! Každý pátek 
jsme se scházeli v tělocvičně, kde nás čekala 
spousta zábavy a nových dovedností. Hráli 
jsme různé hry, procvičovali hasičské do-
vednosti a  zdokonalovali se ve vázání uzlů 
– a musíme říci, že nám to jde čím dál lépe!

Jedním z  největších zážitků podzimu 
byla účast na branném závodě. Děti se vy-
daly na trať, kde musely plnit různé úkoly, 
jako je poznávání topografických značek, 
střelba ze vzduchovky nebo třeba znalost 
použití jednotlivých hasicích přístrojů. 
I  když některé úkoly nebyly jednoduché, 

všichni je zvládli na jedničku a  ukázali, že 
jsou opravdoví mladí hasiči.

Obrovskou radost nám přineslo vítěz-
ství v okrskovém turnaji ve vybíjené, který 
se tradičně koná v  Dobraticích. Naše děti 
hrály s  obrovským nadšením a  vybojovaly 
krásné 1. místo. Bylo vidět, jak moc se pod-
porují a jak skvěle fungují jako tým. Domů 
si tak odvezly krásné ceny a  my na ně byli 
moc pyšní!

Jedno páteční odpoledne jsme si zpes-
třili prohlídkou hasičského auta a  jeho 
vybavení. Děti si mohly detailně prohléd-
nout vybavení, které hasiči používají při zá-
sazích, a některé nástroje si dokonce samy 
vyzkoušely.

Velkou výzvou byla pro dvě naše členky 
účast v soutěži TFA – Toughest Firefighter 
Alive, která je považována za jednu z nejná-
ročnějších hasičských disciplín. Úkoly jako 
údery do Hammerboxu, přenášení těžkých 
závaží a další náročné výzvy důkladně pro-
věřily jejich sílu a  vytrvalost. Obě dívky si 
vedly fantasticky a  ukázaly, že mají v  sobě 
pořádnou dávku odhodlání.

Naši dorostenci se zapojili do Zimního 
halového kvarteta – série závodů ve štafetě 
4x60 metrů. Body se sbírají za každý závod, 
a výsledky se tak sčítají do finálního umístě-
ní. Na prvním závodě, kterého se naši doros-
tenci zúčastnili ve spolupráci s SDH Baška, 
si vedli skvěle a  přivezli si krásné 3. místo. 
Další závody je teprve čekají, a tak jim bude-
me držet palce, aby se jim dařilo i nadále!
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Závěr roku jsme zakončili vánoční be-
sídkou plnou pohody a  radosti. Společně 
jsme hráli stolní fotbálek, zpívali koledy 
a  rozdali si drobné dárečky. Tato akce byla 
krásným zakončením celého roku a příleži-
tostí strávit příjemné chvíle společně.

Děkujeme všem dětem za jejich nad-
šení a aktivní účast na všech akcích. Velký 
dík patří také rodičům za jejich podporu 
a našim vedoucím za čas a energii, kterou do 
kroužku věnují. Už se těšíme na další společ-
né zážitky v novém roce!

Mgr. Margareta Baranová
Jedna z vedoucích mládeže

CO JSME SENIOŘI – CO JSME DĚLALI
Dle plánu na r. 2024 jsme uskutečnili cel-

kem 4 zájezdy, z toho dva se zahradkáři. Me-
zinárodní den seniorů jsme oslavili 1. října 
v Morkově (akce KRS). V srpnu jsme se po-
bavili v  Kamenitém – akce SPOM. Skvělou 
týdenní dovolenou prožilo 27 členů v Piešťa-
nech. Oblíbené je také smažení jarní vaječi-
ny a podzimní opékačky buřtů v Zanzibaru. 
Vlakem jsme zajeli do Koníčka na zelené pivo 
a také na exkurzi do nového Koníčkova pivo-
varu ve Vojkovicích. Pétanque se během roku 
moc nehrálo, proto jsme se scházeli ve stře-
dy v klubovně. Mimo jiné jsme trénovali na 
soutěže pořádané Krajskou radou seniorů. 
Zúčastnili jsme se sportovních her v Háji ve 
Slezsku a Bílovci. Své znalosti jsme dokazo-
vali na vědomostním kvízu v Paskově a Ře-
pištích. V  klubovně proběhly oslavy MDŽ, 
vinobraní, beseda zelená úspora, Mikulášova 
nadílka a  kreativní tvoření. Zapojili jsme se 

i do obecních akcí. Na velké doberské a roz-
svícení vánočního stromu jsme prodávali 
dobrůtky, napečené členkami. V divadle jsme 
byli dvakrát. Muzikál Drákula a  hra Kryl, 
500,- Kč jsme přispěli na adventní koncert. 
Někteří členové se ze zdravotních důvodů 
nemohli již zapojovat, takže jsme je navští-
vili doma, nebo na zahradě zahrál pétanque. 
V Monikafe jsme měli rozloučení s létem, kte-
ré pro aktivní členy uspořádal jeden sponzor. 
Patří mu za to dík. Také děkujeme obecní-
mu úřadu za celoroční spolupráci a finanční 
podporu, bez níž by nebyla naše činnost tak 
bohatá. Rovněž díky country kapele, která 
přispěla na akcích k  dobré náladě. Jsme na 
začátku nového roku a já přeji všem spoluob-
čanům hodně zdraví, lásky a přátelství.

Drahomíra Gryžboňová 
 předsedkyně Klubu Seniorů
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Sportovní komise Rady obce Dobrá,
zve příznivce turistiky na netradiční zimní výšlap „Okolo Dobré“.

Sraz bude v sobotu 18. 1. 2025 v 10:00 hodin před vlakovým nádražím ČD Dobrá.
Nenáročná trasa se zastávkami je dlouhá cca 10 km a povede přes Vrchy na protější Vrchy 

Prosíme zájemce, aby se přihlásili na tel.: 775 933 551. Těšíme se na vaši účast

Za sportovní komisi Renata Friedlová

Základní škola Dobrá, informuje
Vánoční jarmark otevřel dveře do naší základní školy…

Druhou adventní sobotu se naše základ-
ní škola proměnila v kouzelný vánoční svět. 
Již tradiční vánoční jarmark spojený s dnem 
otevřených dveří přilákal stovky návštěvní-
ků, kteří si užili nejen příjemnou atmosféru, 
ale také pestrý program.

Šikovní žáci nabízeli své ručně vyrobené 
výrobky – od originálních vánočních ozdob 
a svíček až po praktické dárky. Návštěvníci 
si mohli vybrat z  široké nabídky a  odnést 
si domů jedinečné kousky. Také školní ka-
várna s výbornými zákusky, které připravili 
naši zaměstnanci, byla neustále plná spoko-
jených zákazníků.

Návštěvníci měli možnost prozkoumat 
celou školu a nahlédnout do našich moder-
ně vybavených učeben, kde probíhaly zají-
mavé ukázky, pokusy a  workshopy. Napří-
klad v chemické a fyzikální učebně probíha-
ly zajímavé pokusy, v polyfunkční učebně si 
zájemci mohli vyzkoušet luštění šifer nebo 
si nasadit virtuální brýle a přenést se do ji-
ných světů. Hudební nadšenci si přišli na 
své v hudebním workshopu, kde byli aktiv-
ně zapojeni pomocí Boomwhackers. Školní 
dílny lákaly k tvoření vánočních ozdob stej-

ně jaké výtvarné dílny k tvorbě přáníček a ve 
třídě s  vánočními tradicemi se návštěvníci 
mohli seznámit s různými zvyky a obyčeji.

V atriu školy se mohli návštěvníci zapo-
slouchat do vánočních melodií a  zahřát se 
naší výbornou zelňačkou. Sportovně zalo-
žení návštěvníci si mohli v tělocvičnách vy-
zkoušet různé sportovní aktivity.

Děkuji všem zaměstnancům školy, žá-
kům i  rodičům za přípravu a  realizaci této 
akce. Věříme, že jsme vytvořili příjemnou 
atmosféru a že si všichni návštěvníci odnesli 
krásné zážitky.

Mgr. Radka Otipková
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Krabice od bot
Projekt Krabice od bot je charitativní 

iniciativa, která spojuje lidi s  cílem udělat 
radost dětem, které nemají to štěstí prožívat 
Vánoce v rodinném kruhu. Lidé naplní kra-
bice od bot drobnými dárky, které následně 
putují do dětských domovů a  sociálně sla-
bých rodin.

Naše třída 6. C se letos rozhodla zapojit 
do tohoto projektu a potěšit děti ve stejném 
věku, tedy své vrstevníky. Byla to naše první 
velká společná akce, do které jsme se s nad-
šením pustili. Celý proces nás bavil – od vy-
bírání vhodných dárků, přes balení krabic 
až po jejich odevzdání na sběrném místě. 

Během této aktivity jsme se nejen lépe po-
znali, ale také si uvědomili, jak důležité je 
myslet na druhé. Těšilo nás, že můžeme při-
spět k  radosti dětí, které nemají tolik štěs-
tí. V  tento adventní čas jsme tak společně 
sdíleli pravý smysl Vánoc – štědrost, radost 
a soucit. Už teď víme, že tato akce určitě ne-
byla poslední, do které jsme se zapojili.

Velké poděkování patří také paní uči-
telce Mgr. Radaně Nohlové a  paní učitelce 
Mgr. Petře Stypkové, které nás při realiza-
ci projektu podporovaly a  pomáhaly nám 
s jeho organizací.

Za celou třídu 6. C Mgr. Marcela Kanisová
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Gratulace medailistům
3.  prosince se uskutečnil Okresní přebor 

škol v  šachu 1. až 5. ročníku. Pořadatelem 
akce bylo jako každoročně Středisko volného 
času Klíč a Beskydská šachová škola. Celkem 
se turnaje zúčastnilo rekordních 31 družstev 
se 122 hráči. Na 1. místě se umístilo druž-
stvo A naší základní školy! Vítězné družstvo 
reprezentovalo naši školu ve složení Jonáš 
Bobek, Michal Vaněk, Daniel Malucha, Ro-
bin Škola. Vítězstvím si žáci zajistili postup 
do krajského kola, které se uskuteční 14. 1. 

2025. Družstvo B obsadilo 24. pozici a sou-
těžilo ve složení Rostislav Jaroslav Harazim, 
Klára Anna Harazimová, Daniel Vavřík.

O týden později v úterý 10. prosince 2024 
se uskutečnil Okresní přebor škol v šachu 6.- 
9. ročníku, kterého se zúčastnilo 18 družstev 
a  74 hráčů. Naši školu opět reprezentovala 
dvě družstva. Družstvo A  reprezentovalo 
ve složení Ondřej Bařina, Alexandr Mitro, 
Daniel Pavlas, Pavel Zacios a družstvo B ve 
složení Bartoloměj Novák, Vítězslav Meca, 
Jindřich Pohludka, Jakub Záveský. Kluci ob-
sadili 17. a 18. příčku.

Všem žákům patří obrovské poděkování 
za vzornou reprezentaci školy a také asistent-
ce pedagoga Miroslavě Bouchnerové, která 
žáky na obou soutěžích doprovázela a po ce-
lou dobu povzbuzovala.

Mgr. Renata Kubalová

Vánoční tvoření s Canvou
11. prosince se uskutečnila tematická 

dílna zaměřená na kreativní tvorbu s  pou-
žitím nástroje Canva. Cílem dílny bylo vy-
tvoření vánoční pozvánky nebo vánočního 
přání a vytvoření jednoduchého videa s hu-
debním podkladem. 

Žáci byli seznámeni se základními ná-
stroji a šablonami, které Canva nabízí. Na-
učili se využívat různé grafické prvky a ná-
stroje, které volně kombinovali podle svých 
představ. Druhá část dílny byla věnována 
tvorbě jednoduchého vánočního videa. Žáci 
se naučili, jak do videí přidávat text, obráz-
ky a hudbu a jak vše synchronizovat tak, aby 

výsledné video působilo profesionálně. Své 
grafické práce se naučili ukládat a sdílet.

Mgr. Michaela Kuboňová
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Vánoční přáníčka 
V  adventním čase se sešli žáci školního 

Ekotýmu, aby vyrobili vánoční přáníčka pro 
seniory z Domu pokojného stáří ve Frýdku-
-Místku. S  výrobou také pomáhali někteří 
žáci v  pracovních činnostech. Vánočních 
přáníčka pro seniory se již stala tradiční akcí, 
kterou letos žáci pořádali již popáté.

Výsledkem jejich snažení byla přáníčka 
plná vánočního kouzla, která byla doručena 
do Domu pokojného stáří. Doufáme, že naše 
přáníčka vnesla do srdcí seniorů mnoho ra-
dosti a úsměvů. Věříme, že tato tradice bude 
pokračovat i  v  dalších letech a  že budeme 
moci nadále šířit radost a pohodu mezi těmi, 
kteří to nejvíce potřebují.     Školní Ekotým

Zážitková lekce badatelství
12. prosince se žáci šestého ročníku zú-

častnili prožitkové lekce badatelství, která 
byla věnovaná jedné z klíčových zásobních 
látek rostlin – škrobu.

Jelikož se v hodinách přírodopisu právě 
učili o  základních zásobních látkách rost-
lin, přirozeně se nabízelo, aby prozkoumali 
škrob. Žáci již vědí, že škrob je především 
uložen v  hlízách a  semenech rostlin, což 
vedlo k otázce: 

Ve kterých potravinách najdeme škrob? 
Žáci měli před sebou 14 vzorků základních 
potravin a jejich úkolem bylo odvodit, kde 
je škrob přítomen. Poté své odhady tes-
tovali jednoduchým pokusem s  použitím 
jódu. Když se jód zbarvil do modra, potvr-
dilo to přítomnost škrobu v potravině.

V druhé části lekce žáci získávali škrob 
z brambory. Nastrouhali bramboru, necha-
li ji ve vodě trochu odležet, a  poté na dně 
misky objevili škrob. Tento škrob násled-
ně přefiltrovali, aby získali čistý škrobový 
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sediment.  Co se stane se škrobem v teple? 
V kádince s vodou zahřívali získaný škrob, 
který postupně zhoustnul. Tento proces 
jim ukázal, jak teplota ovlivňuje vlastnosti 
škrobu.

Na závěr se žáci přesunuli do školní ku-
chyňky, kde se zaměřili na praktické využití 
škrobu v  kuchyni. Připravili si vanilkový 
pudink, čímž si názorně ověřili, k čemu se 
škrob používá například v kulinářství.

Díky této lekci žáci získali nejen hlubší 
porozumění tomu, jak a kde se škrob v pří-
rodě nachází, ale také si prakticky vyzkou-
šeli jeho získávání a využití. Výsledkem ne-
jsou jen nové znalosti o škrobu, ale také ra-
dost z objevování a praktických zkušeností. 
Naši mladí badatelé teď přesně vědí, odkud 
škrob pochází a  jak může být užitečný ne-
jen v přírodě, ale i v kuchyni.

Mgr. Radana Nohlová

Výběr NBA-ALL STAR ovládl basketbalový turnaj
13. prosince se v  našich tělocvičnách 

utkala basketbalová družstva žáků 6. až 9. 
tříd. Celkem bylo na soupisce zapsáno osm 
družstev. Turnaj se skládal ze dvou částí. 
V první části turnaje byla družstva rozloso-
vána do dvou základních skupin, ve kterých 
se hrálo „každý s každým“. Ihned následo-
valo finále, kde si to o  triumf rozdal vítěz 

jedné skupiny s  vítězem druhé skupiny. 
O 3. místo soupeřily týmy, které postoupily 
z druhé pozice v základní skupině.

Než se rozhodlo o vítězi, musel proběh-
nout boj o  bronzovou příčku. Duel o  třetí 
místo byl v  režii Ufonů (D. Šíla, P. Zacios, 
M. Jež), kteří si dokázali poradit s  týmem 
Keříků (S. Guniš, R. Rojíček, K. Rehwaldo-
vá) a zaslouženě vyhráli 3:0. Zlatým hřebem 
turnaje bylo finále mezi NBA-ALL STAR (V. 
Smolka, M. Klimeš, A. Bušovský, V. Carbol) 
a BALTAZARY (L. Stebel, M. Musiolek, E. 
Moravec). Tenhle zápas si užili všichni v tě-
locvičně – jak hráči, tak žáci, kteří se dívali. 
Finálový zápas nakonec vyhrál tým NBA – 
ALL STAR těsným skóre 3:2. 

Děkuji všem hráčům za účast na turnaji, 
a  především za předvedenou fair play hru. 
Velké poděkování také patří Klubu rodičů za 
sponzorování tohoto turnaje. A  pak i  paní 
Šárce ze školního bufetu za přípravu balíč-
ků s odměnami pro první tři týmy. Vítězům 
gratuluji!

Mgr. Petr Krus
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K l u b o v ý  p o d v e č e r  v ě n o v a n ý

ANTONÍNU HRADÍLKOVI
( *  1 0 .  1 .  1 9 2 5   †  2 0 .  8 .  2 0 0 9 )

pátek 17. 1. 2025 v 18.00 | Multifunkční sál ZŠ Dobrá

Všichni jste srdečně zváni, vstupné bude dobrovolné a malé občerstvení zajištěno.

Večerem bude provázet pan Antonín Hradílek, syn, rodina pana Hradílka zpestří večer 
hudebním vystoupením a bude promítán film ze života pana Hradílka.

„Vy, kteří jste byli žáky pana Hradílka, přijďte si zavzpomínat na čas strávený s ním.“

Sdružení obcí povodí Morávky
Vás srdečně zve na akci
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Komise pro kulturu a školství při Radě obce Dobrá Vás zve na

NÁRODNÍ DIVADLO MORAVSKOSLEZSKÉ
Divadlo Jiřího Myrona DIVADELNÍ ZÁJEZD

Bez roucha  

Vstupenky v předprodeji od 20. 1. 2025 na Obecním úřadě  
v Dobré u p. Kolářové, kancelář č.17.

Cena: 250 Kč

ČINOHRA  
Překlad: Jaroslav Kořán 
Režie: Vojtěch Štěpánek

Odjezd autobusem ze zastávky Dobrá střed v 17.25 hod.

STŘEDA  |  12. 2. 2025

Sardinky, na scénu!
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V naší škole odstartovala Školní fotbalová liga
Žáci nejrůznějších ročníků z  naší ško-

ly, kteří milují fotbal, se konečně dočkali. 
V  naší tělocvičně jsme zahájili dlouho oče-
kávaný druhý ročník Školní fotbalové ligy. 
Do soutěže se přihlásilo hned několik druž-
stev z  6. až 9. ročníků. Dohromady si tak 
v rámci naší ligy do fotbalového míče „čut-
ne“ skoro 50 žáků. 

Soutěž je rozdělena do dvou kategorií. 
První kategorie 6.–7. ročník a druhá katego-
rie 8.–9. ročník. Liga je rozdělena na základní 
skupinu a playoff. V základní skupině budou 
mančafty hrát systémem každý s  každým. 
Dohromady se odehrají 3 soutěžní kola, kte-
rá proběhnou ve školním roce 2024/2025. 
O  pořadí v  tabulce pochopitelně rozhoduje 
počet posbíraných bodů, který je stejný jako 
v „klasickém fotbale“. Vítěz tedy bere 3 body, 
remizující mančafty vzájemně obdrží po 
bodu. Po základní skupině následuje playoff, 
kde si to týmy rozdají o  dočasného držitele 
putovního poháru, na kterém bude nesmaza-
telně zaznamenaný. Celou ligu bereme hodně 
vážně! To znamená, že se například detailně 
zaznamenávají střelci branek, ale také držite-
lé žlutých a červených karet. 

VÝSLEDKy PO 1. KOLE LIgy:

Kategorie 6.–7. ročník: 

FINSTAL 15:0 SPARTA

TULENI FC 6:4 BANÍK

MAN. CITY 2:7 FINSTAL

Kategorie 8.–9. ročník: 

BLUDOVICE 19:0 TATRA VÝFUK

REAL LUČINA 6:6 LUMÍROVCI

Také je třeba zmínit nejlepší střelce prv-
ního kola Dominika Heczka (kat. 8.–9. roč-
ník) z týmu Bludovice, který dokázal nastří-
let parádních patnáct branek. V  kategorii 
6.–7. ročník vévodil palubovce Maxmilián 
Juchelka z týmu Finstal s úctyhodnými osmi 
brankami.  

Pevně věřím, že v dalších kolech se do-
čkáme krásných sportovních výkonů v  du-
chu fair play i nějakého překvapení. Děkuji 
všem hráčům za nasazení a  předvedenou 
fair play hru. 

Mgr. Petr Krus
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Mateřská škola Dobrá, informuje
Prosinec je časem mnoha událostí, ale 

především radostného očekávání Vánoc, 
a  to platí i  pro mateřskou školu. Děti zdo-
bí stromečky, zpívají koledy, učí se vánoční 
zvyky a tradice a samozřejmě se těší na dár-
ky. Protože Ježíšek nezapomíná ani na děti 
v mateřské škole. 

Všechno tohle těšení se započalo již 
v neděli 1. prosince, kdy měly děti z mateř-
ské školy možnost vystoupit na rozsvícení 
vánočního stromu pořádané obcí Dobrá. 
Předvedly se se svými básničkami a  taneč-
kem Sněhuláci, na který se připravovaly celý 
listopad.

Začátek prosince již tradičně patří také 
návštěvě Sv. Mikuláše s andělem a čertem. 
Děti se na tuto událost pečlivě připravují 

– učí se básničky, písničky, malují obrázky 
a  netrpělivě očekávají příchod této trojice. 
V pátek 6. prosince pak Mikuláš s andělíčky 
rozdávali dětem sladkosti a ovoce, zatímco 
čerti s úsměvem dohlíželi, zda byly děti po 
celý rok hodné. I když se občas objevila sl-
zička, andělíčci s  dárečkami náladu všem 
vylepšili.

Letos se do role Mikuláše, čertů a andě-
lů převlékly žáci z  pedagogického lycea ze 
Střední školy Havířov – Prostřední Suchá, 
příspěvková organizace, pod vedením paní 
učitelky Mgr. Lucie Schreierové – za což jim 
velmi děkujeme. Přístup k dětem byl velmi 
laskavý, milý a profesionální. 

Vrcholem předvánočního programu byly 
vánoční besídky či vánoční tvoření v jednot-
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livých třídách. Děti s paními učitelkami pil-
ně nacvičovaly pásma plná koled, básniček, 
tanečků a pohádek. Rodiče, prarodiče a dal-
ší blízcí měli možnost obdivovat své ratoles-
ti či vyrobit si krásný výrobek nebo vánoční 
ozdobu. Úsměvy na tvářích dětí i dospělých 
dokazovaly, že vánoční atmosféra je v plném 
proudu.

Kromě besídek nás čekal v prosinci ještě 
lyžařský kurz, který probíhal na Bílé. Kurz 
byl učen pro děti od 4 let a  probíhal pod 
vedením zkušených instruktorů. Během 
pěti dnů se děti učily základům lyžování, 
od správného držení těla a rovnováhy až po 
první obloučky. Nechyběly ani hry na sněhu 
a  závěrečné závody, kde si děti mohly vy-
zkoušet své nově nabyté dovednosti. Kurz 
byl pro děti velkým zážitkem a mnohé z nich 
si lyžování zamilovaly, i  když příliš sněhu 
nebylo.

Závěrem bychom rády poděkovaly za 
Vaši přízeň, spolupráci s rodiči v uplynulém 
roce a popřály Vám klidné prožití vánočních 
svátků v kruhu Vašich nejbližších. Do nové-
ho roku Vám přejeme hodně zdraví, štěstí, 
osobních i  pracovních úspěchů a  mnoho 
pozitivních zpráv. Těšíme se na další spolu-
práce a usměvavé tváře v novém roce 2025.

Tým MŠ, článek vypracovala Bc. Monika 
Kozlová, Mgr. Magdaléna Volná 
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Vánoční koncert v kostele sv. Jiří  
– poděkování všem, kteří byli u toho

Dne 17. prosince 2024 se v  kostele sv. 
Jiří v Dobré rozezněly vánoční melodie v po-
dání našich dětí z  Mateřské školy Dobrá 
a pedagogického sboru. Vánoční koncert byl 
jedinečnou příležitostí, jak společně prožít 
předvánoční čas a načerpat tu pravou atmo-
sféru svátků.

Tímto bychom chtěli srdečně poděkovat 
vedení obce Dobrá, které nás oslovilo s my-
šlenkou uspořádat tuto krásnou akci. Vaše 
podpora a důvěra nás nesmírně těší a moti-
vuje k dalším aktivitám.

Velké díky patří také panu faráři, Otci 
Marku Kozákovi, za jeho vstřícnost, ocho-
tu a čas, který věnoval přípravě a organizaci 

koncertu. Jeho podpora nám byla neoceni-
telnou oporou a  bez něj by se tato událost 
nemohla uskutečnit.

A v neposlední řadě bychom chtěli podě-
kovat vám, hostům a  posluchačům, kteří 
jste si našli čas a přišli si koncert užít spolu 
s námi. Vaše přítomnost a podpora vytvoři-
ly nádhernou atmosféru, která nás všechny 
zahřála u  srdce. Zároveň si velmi vážíme 
vaší finanční podpory, která bude využita 
na opravu věže kostela.

Naše děti z  mateřské školy nás v  tento 
den doslova ohromily. Jejich zpěv byl napl-
něný emocemi a radostí, a i my, kteří jsme je 
slyšeli na zkouškách, jsme byli překvapeni, 
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Místní knihovna Dobrá
Milí čtenáři,

v první řadě, bych Vám chtěla všem 
moc poděkovat za podporu, kterou 
nám projevujete a  v  roce 2025 všem 
přeji především hodně zdraví, spokoje-
nosti, lásky a klidu. Tento rok pro Vás opět 
chystáme spoustu akcí, jak pro dospělé, tak 
i pro děti. Jsem moc vděčná za navázání spo-
lupráce s kulturní komisí naší obce a doufám, 
že společně pro Vás připravíme zajímavé ak-
tivity. Začátkem roku můžete očekávat cesto-
vatelskou besedu s  manželi Márovými, zpí-
vání s panem Alešem Nitrou, děti u nás opět 
přespí na celorepublikové akci Noc s  Ande-
rsenem a  my se už teď na Vás moc těšíme. 
Novinkou a pro nás velkou výzvou bude letní 
příměstský tábor v knihovně, který chystáme 
pro děti ve věku od 6 – 12 let. Bližší informa-
ce budou zveřejněny koncem měsíce ledna 
na našich webových stránkách, Facebooku 

a samozřejmě v knihovně. Přípravy jsou 
v plném proudu a my doufáme, že o tuto 
akci bude zájem. Tábor se bude konat 
14. – 18. 7. 2025, program a přihlášky 
budou zveřejněny od 1. 2. 2025.

Na start nového roku jsme pro Vás na-
koupili spoustu nových knih, které vyšly bě-
hem prosince. Také máme k vypůjčení nové 
žánry časopisů a pro nejmenší u nás najdete 
nejen Albi tužky, knížky, společenské hry, 
ale také hračky pro zlepšování jemné moto-
riky a soustředění.

Výpůjční doba: pondělí, úterý, čtvrtek 
8 – 11, 12 – 17.30 a každou lichou sobotu 
8 – 11 hod. Web knihovny: knihovna-dobra.
cz, Facebook: Místní knihovna Dobrá. Moc 
se těšíme na Vaši návštěvu.

Bc. Petra Slováčková,  
ředitelka MK Dobrá

jak nádherně zpívaly. Celá atmosféra kon-
certu se zjevně dotkla nejen nás dospělých, 
ale i těch nejmenších.

Děkujeme, že jste s  námi oslavili tento 
krásný čas Vánoc. Společně jsme prožili 
nezapomenutelný večer plný radosti a spo-

lečenství. Věříme, že i  v  nadcházejícím 
roce 2025 budeme mít příležitost sdílet 
podobné chvíle, které nás všechny spojují. 
Těšíme se na další krásné okamžiky, které 
prožijeme společně.

Kolektiv Mateřské školy Dobrá
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25. ročník Vánočního volejbalového turnaje
V sobotu 14. prosince 2024 se v prosto-

rách tělocvičen ZŠ Dobrá odehrál již 25. 
ročník tradičního Vánočního volejbalového 
turnaje. Turnaj, který se stal pevnou tradicí 
v  kalendáři místní komunity, letos přivítal 
osm odvážných družstev, která se utkala 
o hodnotné ceny.

Zúčastněné týmy byly rozděleny do dvou 
skupin po čtyřech týmech, což vytvořilo na-
pínavé souboje již od samého začátku tur-
naje. Každý tým si přál postoupit do násled-
ného pavouka a bojovat o titul vítěze.

Celkovým vítězem se stalo družstvo 
„Rumové kuličky“, které v napínavém zá-
pase těsně porazilo družstvo „Oni“. Oba 
týmy předvedly mimořádné sportovní vý-
kony a bojovaly až do poslední chvíle. Na 3. 
místě skončil tým „My“. 

Gratulujeme vítězům a  všem hráčům 
za jejich úžasný výkon a již teď se těšíme na 
další ročník.

Za sportovní komisi  
Tomáš Zmija
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ZE SKAUTSKÉHO SVĚTA

VáNOčNí PřESPáVAčKA LIšTIčEK

V  pátek 6. 12. jsme zahájily družinovku 
pokřikem. Na začátku skautu holky dostaly 
dárek v  podobě lištičkovských triček. Dále 
holky čekalo pečení vanilkových rohlíčků 
pro seniory v naší obci. Po úspěšném pečení 
holky čekala šipkovačka po Dobré, která se 
skládala ze šesti stanovišť. Na jednotlivých 
stanovištích byl příběh sv. Mikuláše a k tomu 
úkoly, které ve svém týmu musely splnit. Jak-

mile se vrátily všechny skupinky ze šipkovač-
ky, tak jsme se vydaly do kostela, kde nás při-
vítal svatý Mikuláš. Poté jsme se vrátily zpět  
do klubovny, kde jsme si společně připravily 
na večeři vynikající tortilly. Ještě jsme si za-
hrály pár her, a pak následovala pohádka na 
dobrou noc.

Další den ráno jsme se sbalily, uklidily  
klubovnu a  vyrazily zpět do svých domovů. 
Přespávačku jsme si všechny užily a  těšíme 
se na další společné akce v příštím roce.

STřEDISKOVá BESíDKA 

Dne 13. 12. se uskutečnila středisková 
vánoční besídka. Proběhla ve školním sále, 
kde jsme se sešli v  opravdu velkém počtu. 
S dětmi jsme zahráli hru židličkovaná, dále si 
mohly vyzkoušet vánoční aktivity, jako bylo 
zdobení perníčků, pouštění lodiček, tvoření 
andílků, lití olova, krájení jablka.
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Jakmile si děti prošly jednotlivá stanovi-
ště, sešli jsme se všichni v kruhu a společně 
jsme si povídali o vánočních tradicích.

Na konci besídky jsme rozdali dětem dá-
rečky a popřáli si hezké svátky.

Margotka, 
vedoucí družinky Lištiček

VáNOčNí ZPíVáNí

Děkujeme všem, kteří přišli na 3. ročník 
Vánočního zpívání, jež se konal 14. prosin-
ce v centru parku v Dobré. Společně jsme si 
zazpívali vánoční písně a koledy, užili kouzel-
nou atmosféru, pochutnali na dobrotách, za-
hřáli se vánočními nápoji a ukázali, jak velká 
může být lidská dobrosrdečnost.

Díky vám se podařilo vybrat neuvěřitel-
ných 9 000 Kč na podporu malého Jáchym-
ka, který žije s  dětským autismem, opoždě-
ným vývojem, poruchou pozornosti, poly-

kání a  narušením funkce jazyka. Vybrané 
prostředky Jáchymkovi umožní pokračovat 
v  terapiích, které jsou klíčové pro jeho roz-
voj. Konkrétně se jedná o spolupráci s  tera-
peutkou využívající metody ABA a intenzivní 
terapeutické programy v  centru Kouzelen, 
zaměřené na zlepšení příjmu potravy. Každý 
váš příspěvek přináší Jáchymkovi větší šanci 
na lepší život.

Děkujeme, že nám pomáháte pomáhat 
a těšíme se opět na příští rok na další ročník 
této skvělé akce!

Za skautské středisko Doberčata, 
 Michal Bojko

SOBOTNí RáNO 21. 12. 2024

vypadalo ve skautské klubovně tak, že se 
konaly dvě přespávačky, jedna od družinky 
Pánviček a  druhá od 3. oddílu Sýkorky. Po 
probuzení je, i další příchozí skautky a skau-
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ty z našeho střediska, čekal velký úkol. A to 
nachystání cukroví, které napekly jednotlivé 
družinky, do balíčků. Celá klubovna se v mži-
ku proměnila v  jednu velkou „balící linku“, 
kde měl každý nějakou roli. Jelikož nás letos 
bylo opravdu hodně, práce nám šla pěkně 
od ruky. Poté jsme se rozdělili do skupinek, 
přičemž každá měla za úkol obejít jinou část 
Dobré podle připravené mapky. 

V tu chvíli ke klubovně zároveň přijížděli 
Sušenka a Žužu, kteří měli ráno trochu jiný 
úkol než všichni ostatní. Společně se projeli 
do Ostravy – Svinova, aby na vlakové stani-
ci vyzvedli Betlémské světlo, jež tam přivezli 
skauti, kteří ho rozváželi na dané trase. Ten 
den totiž skupinky skautů rozvážely Betlém-
ské světlo po celé ČR. Světlo se každoročně 
šíří do mnoha zemí světa jako symbol naděje, 
přátelství a míru.

Všechny skupinky se tedy s lucerničkami, 
mnohdy i  s  hudebními nástroji, vydaly ne-
zištně potěšit seniory. U každého domku po-

přály krásné svátky, předaly balíček s cukro-
vím, přáníčko a PF 2025. Kdo z navštívených 
chtěl, mohl si domů vzít i Betlémské světlo.

Doufáme, že jsme takto udělali alespoň 
trochu radosti :-)

Želva (Kristýna Rašková)
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Ze šachových polí
V prosinci předešlého roku nadále pokra-

čovaly soutěže družstev na všech úrovních.

1. LIgA 
Po listopadové výhře nad brněnským Jun-

drovem jsme plní optimismu vyrazili na Vyso-
činu do daleké Chotěboře, která se nacházela 
na posledním místě tabulky. V samotném du-
elu se u našich hráčů, kteří přestože nastoupili 
v silné sestavě, snad projevila únava z daleké 
cesty a vůbec se jim nedařilo. Po dvou hodi-
nách hry nám dokonce hrozila prohra 8:0. Po 
jednoznačném průběhu utkání jsme nakonec 
prohráli v  poměru 5,5 ku 2,5. O  jedinou vý-
hru se za náš tým postaral Matyáš Marek, půl 
bodu za remízu přidali Štěpán Hrbek, Domi-
nik Kula a Miroslav Slanina.

Prohrou v  tomto utkání jsme si zkom-
plikovali postavení v  tabulce, které je těsně 
nad sestupovou hranici. Navíc příští lednový 
zápas hrajeme se silnou BŠŠ F-M „B“, která 
nás může odsunou právě na sestupové příč-
ky. Snad se nám bude příště více dařit.

Tabulka 1. ligy sk. Východ po 4. kole:

KRAJSKá SOuTěž
Také v  Krajské soutěži se nám nedařilo. 

V  pátém kole jsme na našich šachovnicích 
přivítali družstvo Ostravy – Jih „B“. Neúčast 

tří hráčů základní sestavy u našeho družstva 
byla rozhodující a  po těsné prohře 3,5:4,5 
nás právě toto družstvo v tabulce přeskočilo. 
Za naši rezervu v utkání vítězstvím bodovali 
Radek Halamíček a Otmar Carbol, půl bodu 
za remízu brali Jan Macíček, Tomáš Bok 
a Rostislav Baran.

Tabulka sk.B po 5. kole:

OKRESNí PřEBOR

V  Okresním přeboru naše „C“ družstvo 
přivítalo mladíky z družstva Třinec „E“, kteří 
jsou v tabulce na posledním místě. Po jedno-
značném průběhu jsme zvítězili v  poměru 
4:1. Z vítězství se radovali Tomáš Filip, Ra-
dek Halamíček, Tomáš Bok a Adam Gebauer.

„D“ družstvo mělo ve čtvrtém kole volný 
los. Obě naše družstva se i přesto drží v horní 
polovině tabulky.

Tabulka po 4. kole:

Šachový oddíl TJ Sokol Dobrá

Sezóna 2024/2025

1.LIGA P Družstvo Z + = - partie skóre body
1 A64 PROCLIENT Grygov 4 4 0 0 13 21,0 12
2 BŠŠ Frýdek - Místek "B" 4 3 0 1 17 21,0 9
3 Moravská Slavia Brno "B" 4 2 1 1 9 17,0 7
4 Šachy Hošťálková 4 2 0 2 13 17,0 6
5 ŠK Staré Město 4 2 0 2 11 17,0 6
6 ŠK Slavoj Poruba "B" 4 2 0 2 8 15,5 6
7 TJ TŽ Třinec 4 2 0 2 8 14,5 6
8 Šachový klub Duras Brno 4 1 1 2 7 15,5 4
9 Sokol Dobrá 4 1 1 2 7 14,5 4

10 SK Slavia Orlová 4 1 1 2 7 13,0 4
11 TJ CHS Chotěboř 4 1 0 3 8 13,0 3
12 Jezdci Jundrov 4 1 0 3 7 13,0 3

KS P Družstvo Z + = - partie skóre body
1 Slavoj Poruba "F" 5 5 0 0 26 29,5 15
2 BŠŠ Frýdek - Místek "E" 4 4 0 0 22 26,5 12
3 Slavoj Poruba "E" 5 3 1 1 20 25,5 10
4 ŠK ASK Tatra Kopřivnice "A" 4 3 0 1 15 20,0 9
5 ŠK Hošťálkovice 5 3 0 2 11 18,5 9
6 ŠK Ostrava - Jih "B" 4 2 0 2 8 12,5 6
7 Sokol Dobrá "B" 5 1 2 2 17 22,0 5
8 TJ Mořkov 4 1 0 4 5 11,5 3
9 TJ Frenštát pod Radh. 5 1 0 4 7 10,0 3

10 Sokol Brušperk 5 0 1 4 9 14,5 1
11 ŠK ASK Tatra Kopřivnice "B" 4 0 0 4 5 9,5 05,0

OP P Družstvo Z + = - partie skóre body
1 BŠŠ Frýdek - Místek "F" 3 3 0 0 10 12,0 9
2 TJ Sokol Lhotka 3 3 0 0 5 9,0 9
3 TJ Bystřice 4 2 2 0 9 12,0 8
4 Sokol Dobrá "C" 4 2 1 1 10 11,5 7
5 Sokol Dobrá "D" 3 2 1 0 8 10,0 7
6 TJ TŽ Třinec "D" 4 2 0 2 8 10,0 6
7 TJ Dobratice 4 1 0 3 8 10,0 3
8 Sokol Brušperk "B" 4 1 0 3 6 10,0 3
9 TJ Sokol Metylovice 4 1 0 3 4 5,5 3

10 BŠŠ Frýdek - Místek "G" 3 1 0 2 3 4,5 3
11 TJ TŽ Třinec "E" 4 0 0 4 5 5,5 0

Šachový oddíl TJ Sokol Dobrá
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11 TJ CHS Chotěboř 4 1 0 3 8 13,0 3
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5 ŠK Staré Město 4 2 0 2 11 17,0 6
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7 TJ TŽ Třinec 4 2 0 2 8 14,5 6
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10 Sokol Brušperk 5 0 1 4 9 14,5 1
11 ŠK ASK Tatra Kopřivnice "B" 4 0 0 4 5 9,5 05,0

OP P Družstvo Z + = - partie skóre body
1 BŠŠ Frýdek - Místek "F" 3 3 0 0 10 12,0 9
2 TJ Sokol Lhotka 3 3 0 0 5 9,0 9
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Za Šachový oddíl Sokol Dobrá Otmar Carbol
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Vzpomínky paní Věry Lepíkové na profesi prodavačky

Paní Věrka Lepíková, ro-
zená Velčovská, pracovala 
jako prodavačka v doberských 
potravinách celkem dvaa-
čtyřicet let, od svých čtrnácti 
do padesáti šesti let. Později, 
až do svých sedmdesáti let, 
byla pracujícím důchodcem. 
Prodávala v  obchodě napro-
ti nádraží, ve zdravé výživě, 
zabíjela a  prodávala kapry, 
a dokonce prodávala naftu na 
benzinové pumpě. Práce pro-
davačky ji bavila už od dětství 
jako malá si často hrávala na obchod.

Rodiče chtěli, aby šla studovat cukrář-
ství, ale to ji nelákalo. Místo toho si vybrala 
obor prodavačka. Začínala v Dobré, kde se 
učila prodávat v potravinách rodiny Soura-
lových. Tato prodejna se nacházela v budo-
vě, kde později byla drogerie, následně bar-
vy a laky, na rohu u cesty ke sběrnému dvoru 
nebo k autovrakovišti Milata. Po určité době 
se Věra Lepíková rok učila teoretické i prak-
tické znalosti v  oboru na učilišti v  Kyjovi-
cích. Součástí školy byl i vlastní obchod, kde 
si učni zkoušeli obsluhu zákazníků, učili se 
vyrábět kornouty, připravovat likéry a balit 
bonboniéry. Během této praxe se paní Věr-
ka naučila prodávat široký sortiment zboží, 
včetně železářství, textilu a  elektronických 
součástek. Učení bylo zakončeno zkouškou, 
po které se z ní a jejích spolužaček staly pro-
fesionální prodavačky.

Když začínala pracovat jako prodavač-
ka, byly v Dobré dvě prodejny potravin. Jed-
na byla již zmíněná prodejna rodiny Soura-
lových, druhá se nacházela tam, kde je nyní 

prodejna autodílů Nondek-
-Mlčák. Později byl postaven 
nový větší obchod, kam přešly 
všechny kolegyně z  menších 
obchůdků. Tento obchod, 
dnes součást sítě Hruška, se 
stal místem, kde vznikl silný 
tým a příjemný kolektiv, který 
vydržel dlouhou dobu. Ve stej-
né budově bylo také holičství 
a  řeznictví, které se později 
proměnilo v  cukrárnu a  dnes 
v Slezské uzeniny.

Z  jedné z  původních pro-
dejen potravin se stalo učňovské středisko, 
z  druhé prodejna ovoce a  zeleniny. Později 
místní úřad postavil velký obchodní dům, 
kde je dnes prodejna Motozem. Tento ob-
chodní dům měl různá prodejní oddělení, 
například železářství, textil, porcelán a  ko-
berce. V té době byl obchodní dům regionál-
ně známý a významný. Lidé sem jezdili pro 
nedostatkové zboží až z  Ostravy, a  také ti, 
kteří měli chaty v  Beskydech. Obchod měl 
dobré jméno a široký ohlas.

V obchodě u manželů Souralových, kde 
paní Lepíková pracovala, odkupovali vybra-
né potraviny, například vejce, med, brambo-
ry a máslo, od místních zemědělců z okolí. 
Ti svou produkci přivezli před obchod, kde 
ji prodavačky pytlovaly a  vážily. Zemědělci 
z blízkého okolí měli povinnost dát část své 
produkce do obchodu. 

Dobrá byla tehdy mnohem větší obcí, 
spadaly pod ni Nošovice a další nyní samo-
statné vesnice. Ceny musely být všude stejné 
a reklamace se uznávaly bez problémů. Pla-
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ty prodavaček byly závislé na tržbách. Když 
bylo v pokladně manko, musely ho všechny 
přítomné prodavačky společně uhradit. Ne-
jen proto se prodavačky snažily, aby byly pe-
níze v kase v pořádku.

V dobách komunismu se pořádaly tak-
zvané Akce Z. Byly to brigády, kdy lidé 
v  rámci svého volna pomáhali, i  na stav-
bách. V Dobré se například postavil napro-
ti nádraží obchod s  potravinami (dnešní 
COOP) nebo obchod ve Staré dědině. Dal-
šími příklady je například budova mateřské 
školky, při jejíž stavbě pomáhali i  tatínek 
a  manžel paní Věry, nebo stavební úpravy 
kostela.

Paní Lepíková postupně kariérně rost-
la. Naučila se pracovat na pokladně, stala 
se zástupkyní vedoucího a  později obchod 
sama vedla. V průběhu své kariéry začala vy-
učovat učně, kvůli čemuž si musela doplnit 
pedagogické minimum. Součástí její práce 
byla také evidence odpracovaných hodin, 
práce účetní a provádění inventur. Pomáhal 
jí i její manžel, který do obchodu jezdil topit 
a pomáhal navozit prodávaný sortiment, na-
příklad piva a minerálky.

Lidé profesně spojení s  místními ob-
chody žili intenzivním společenským živo-
tem. Paní Věrka ráda vzpomíná na pracov-
ní podmínky v  jejím obchodě, kde uměla 
vytvořit mezi kolegyněmi hezké prostředí. 
Domů se neodcházelo hned po konci smě-
ny, ale ještě si dlouho povídali a nikdo ni-
komu nic nezáviděl. Společně organizovali 
různé zábavné akce, například Mikuláše 
pro děti.

Dnes jsou již trochu jiné podmínky, než 
ve kterých paní Věrka prožila většinu života. 
V  současnosti je třeba uvažovat o  cenách, 

nabízeném sortimentu a  slevách. Po revo-
luci si paní Lepíková mohla zařídit vlastní 
obchod a věří, že by ji to bavilo. Nakonec se 
pro tento krok nerozhodla. Podle své vnuč-
ky Markéty je schopnou obchodnicí dodnes. 
Když jí přinesou nákup, nepotřebuje účten-
ku – dokáže přesně určit, kolik co stojí, a vše 
spočítat zpaměti.

Paní Lepíková celý život se všemi dobře 
vycházela. „Dobrou mám ráda od dětství, 
bylo tu a stále je dobře, jsem spokojená. Bydlí 
tady dobří a velice hodní lidé.“. Chválí oblast-
ní „senior taxi“ – když jsou všichni z rodiny 
v práci, stačí zavolat taxi pro seniory, které 
ji odveze například k nemocnici do Frýdku-
-Místku. Nyní v  důchodu se věnuje tomu, 
co má ráda. Občas zajde s  kamarádkami 
a dlouholetými kolegyněmi z obchodu, Mi-
ladou a  Vlastou, do Kolovny, kde společně 
stráví pohodové odpoledne. Ráda pracuje 
na zahradě, užívá si pobyt venku, hovory se 
sousedy a neustále něco sází.

Má ráda své děti, vnoučata i  pravnou-
čata – tři šikovné vnučky, jednoho vnuka 
a pět pravnoučat, se kterými tráví maximum 
času. „Všechny mám ráda, pro všechny mám 
místo v srdci.“. Její starší syn učí na gymná-
ziu na Cihelní a je radním na magistrátu ve 
Frýdku-Místku, mladší syn Tomáš je odma-
la autonadšencem a nyní se stará o údržbu 
silnic. Její vnučka Markéta Jedličková je 
jednou z  hlavních koordinátorek místního 
projektu Dobrosad.

„Prodavačka je pěkné povolání, jste neu-
stále v kontaktu s lidmi, kdybych byla mladší, 
tak do toho znovu půjdu,“ uvedla paní Lepí-
ková při vzpomínání. Po úspěšném profes-
ním životě je nyní spokojeným seniorem.

Připravil Petr Salamon
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Na výletě za staletými událostmi v dobré
1425. Toho léta bylo o žních veliké horko, takže lidé omdlévali při práci na
poli; i následující rok bylo horké a suché léto.
1625. Povodně od 21. do 26. června způsobily mnoho škod. Dobrá je na
pozoru: Mor, již po třetí rok kosící duše, zachvátil už Místek a Ostravu. Válka
(30letá) už trvá 7. rok. Na válečnou výpravu až do Nizozemí jel i kníže Adam
Václav, ale cestou náhle zemřel 19. srpna. Jím vymřeli těšínští Piastovci.
1725. Pro Slezsko je vydán patent k chytání tuláků a osob podezřelých. Obilí bylo opět laciné.
V polovině října zasněžilo a zima byla ukrutná, jakou nepamatovali ani staří lidé.
1825. Zima byla mírná a rok úrodný stejně jako vloni. Sněžilo až na svatodušní svátky a sníh
ležel po 14 dní; 16. května byl veliký mráz a pomrzla žita. Podzim byl teplý, žádné zimy. Ještě
o vánočním čase se chodilo v letních šatech a boso a před novým rokem kvetly fialky. 
Ve Frýdku pod zámkem byl dostavěn a zprovozněn nový říšský most klenoucí Ostravici (zvaný
později i nyní Koloredovský), který spojoval Frýdek s Koloredovem a Místkem. Nový most je
celý kamenný, obloukový a stojí na místě starobylého brodu vedle starší lávky pro pěší. Na
frýdecké straně most zdobilo krásné kamenné sousoší Krista padajícího pod křížem a sv.
Šimona (nyní je na městském hřbitově). Dobrá byla pohnuta úmrtím 38letého podnájemníka
u Jury Nytry na č.p. 133 Jana Prstka, jenž byl docela nedávno vysloužilý voják. Útrapy vojny
dolehly na jeho zdraví. Druhého dne, 17. listopadu, žalem zesnula vdova po něm Barka.
1925. Nové svátky a památné dny. „Lidé na dědinách ctí a světí svátky. Vzpomeňme jen, jak
za Rakouska nás nutili oslavovati narozeniny kdejakého člena císařské rodiny anebo vesměs
sporná vítězství rakouského vojska. Zákon letos stanovil vyjma církevních svátků i památné
dny. Tyto jdou takto: 1. leden — Nový rok, 6. ledna — svátek Tří králů, 18. května —
Nanebevstoupení Panny Marie, Boží tělo, 29. června — Petr a Pavel, 5. července — Cyril a
Metoděj, 6. července — památka Jana Husa, 15. srpna — Nanebevzetí Panny Marie, 28. září —
Svatého Václava, 28. října — Prohlášení samostatnosti, 1. listopadu — Všech svatých, 8. prosince
— Neposkvrněného početí Panny Marie, 25. prosince — Narození Páně.“ — Lidé ale zůstali při
starých svátcích, jako u nás třeba svaté Hedviky (16. října), poněvadž si nové ještě neosvojili.
Založena odbočka Československého červeného kříže v Dobré. Podnět k tomu dal učitel
Rudolf Jež. Nová organizace by měla nahradit činnost dosavadní, před 12 lety založené
samaritánské čety při sboru hasičů, v roce 1921 obnovené. Přihlásilo se 76 členů.
Začátek vyučování posunut je na 9. hodinu. Okresní školský výbor schválil přeložení
vyučování od 15. května do 30. června 1925 ve 4. a 5. třídách od 9, resp. 10 hodin dopoledne
a od 13 do 16 hodin odpoledne namísto dosud zavedeného vyučování od 8 a od 13 do 15 hodin,
s nezkráceným počtem vyučovacích hodin. Je tomu tak kvůli pasení dobytka, kterého musela
být dítka v mnohých domácnostech povinna a do školy by docházela pravidelně pozdě.
Děti našly oběšence. Školáci z Dobré sbírající ve frýdeckém lese jahody a borůvky, nalezly
oběšeného muže. Byl jím pohřešovaný 20letý Alois Mojžíšek z Panských Nových Dvorů.
Kočí přepaden v Dobré. Po říšské silnici z Dobré do města jel kočí Artura Eisenbergera z Frýdku
Jan Kolář, když znenadání vyskočili z obilí dva muži, kteří Koláře strhli z vozu a uloupili mu
brašnu s 500 korunami a prchli do polí.
Politicky nespolehliví branci z Dobré jsou na seznamu mladíků, členů nebo sympatizantů
komunistické strany a toho času ve vojenském kabátě. Připravil Rostislav Vojkovský, kronikář
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Změna ordinační doby  
Dětského střediska Dobrá, MUDr. Iva Kučerová

30. 1. čtvrtek 7.30 - 10.00 hodin

17. 2. pondělí 7.30 - 10.30 hodin

18. 2. úterý NEORDINuJE SE

19. 2. středa 12.30 - 15.30 hodin

20. 2. čtvrtek NEORDINuJE SE

21. 2. pátek 7.30 - 10.30 hodin

TREF SE 
DO POLÁRKY
BÍLÁ
alpské disciplíny, běžecké 
lyžování, biatlon, skicross, 
snowboarding

FRÝDEK-MÍSTEK
lední hokej, šachy, 
medailové ceremoniály, 
závěrečný ceremoniál

ČESKÝ TĚŠÍN
krasobruslení

OSTRAVA
sportovní lezení, taneční 
sport 

TŘINEC
lední hokej, zahajovací  
ceremoniál 

PARTNEŘI AKCE PARTNERSKÁ MĚSTA

OLYMPIJSKYTYM.CZ/ODM
PROGRAM:
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ČEZ Distribuce, a.s. upozorňuje 

na odstávku elektrické energie dne 28.1. 2025 od 7:30 do 15:30 hodin.

Odstávka se týká těchto lokalit:
Dobrá č.p. 85, 86, 88, 131, 136, 174, 188, 231

České dráhy, a.s., informují 

o výluce na trati Frýdek-Místek – Český Těšín v úseku český Těšín – Hnojník, 
dne 14.01. 2025, kdy bude po dobu výluky zavedena autobusová přeprava.

Výlukový jízdní řád je zveřejněn na úřední desce  
Obecního úřadu Dobrá www.dobra.cz – úřední deska.

Inzerce
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OBECNÍ ÚŘAD DOBRÁ – TELEFONNÍ SEZNAM
558 412 300 Ing. Jiří Carbol, starosta
558 412 312   Pavel Peterek, 1. místostarosta
558 412 301 Ing. Ludmila Baranová, 2. místostarostka

558 412 308 Martina Nytrová, vedoucí správního odboru
558 412 311 Marcela Krestová, referent správního odboru, sekretariát,
  podatelna, ověřování, CZECH Point
558 412 307 Radka Mohylová, referent správního odboru, matrika, 
  ohlašovna, ověřování, objednávky služeb, CZECH Point

558 412 305 Marcela Kolková, vedoucí finančního odboru, účetní
558 412 306 Jana Kolářová, referent finančního odboru,
  místní poplatky, povolení průjezdu přes most

558 412 303 Jaroslava Frischtoková, vedoucí stavebního úřadu
558 412 302 Alena Alexová, referent stavebního úřadu
558 412 310 Jarmila Lisníková, referent stavebního úřadu   
558 412 304 Markéta Řízková, referent životního prostředí, silniční  
  správní úřad, kácení dřevin, investiční referent

558 412 309 Ing. Tomáš Chýlek, vedoucí odboru správy
736 614 720  majetku a investic
---------------
739 705 945 přehrávání hlášení místního rozhlasu 
---------------
558 412 313 Zdravá výživa, Taťána Jursová

Otevírací doba sběrného dvora v Dobré
Pondělí    8.00 - 12.00 hodin
Středa  13.00 - 17.00 hodin
Pátek 13.00 - 17.00 hodin
Sobota   8.00 - 12.00 hodin

Správce sběrného dvora:
739 630 870 Evžen Lisník

Zpravodaj Obecního úřadu Dobrá, tel.: 558 641 491-2; fax: 558 641 202; oudobra@dobra.cz.
Pravidelný výtisk – Registrace DL. č.E 12337. Výtisk zdarma.

Za příspěvky a za texty v inzerci vydavatel neodpovídá.
Sazba a tisk © Tiskárna KLEINwäCHTER holding s.r.o. Uzávěrka dalšího čísla: uvnitř listů.

Dovoz a odvoz kontejneru na bioodpad:
739 381 380 Zdeněk Friedel

Správce multifunkčního hřiště:    605 887 443    Jana Chobotová



Vánoční knihovnický večer

Volejbalový turnaj

Badmintonový turnaj



Rozsvěcování vánočního stromu


